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Wijn is een geschenk van God, zegt paus Franciscus tegen Italiaanse producenten 

Paus vertelt leiders uit de industrie in het Vaticaan dat de drank een ‘bron van vreugde’ is, maar 

moedigt gezonde gewoonten aan 

 

Paus Franciscus heeft gezegd dat wijn “een geschenk van God is” en “een ware bron van vreugde” 

voor de consumenten – woorden die onmiddellijk zijn omarmd door Italiaanse wijnproducenten die 

hebben gevochten tegen Europese gezondheidswaarschuwingen. 

Franciscus maakte de opmerkingen tijdens een privé-audiëntie in het Vaticaan met wijnmakers uit 

heel Italië. Hij verwelkomde zijn publiek en grapte: “Dit lijkt op een dronken paus”, voordat hij verder 

zei: “Wijn, land, landbouwvaardigheden en ondernemerschap zijn geschenken van God – de 

schepper heeft ze aan ons toevertrouwd omdat we, met onze gevoeligheid en eerlijkheid , maken we 

ze tot een ware bron van vreugde.” 

De paus riep de wijnmakers echter ook op om na te denken over de “morele en ethische 

verantwoordelijkheden” die hun werk met zich meebrengt, zoals het met respect behandelen van 

hun werknemers en het milieu en het aanmoedigen van gezonde drinkgewoonten. 

Het evenement werd georganiseerd door Domenico Pompili, de bisschop van Verona, voorafgaand 

aan de wijnhandelsbeurs Vinitaly die elk jaar in april in de Noord-Italiaanse stad plaatsvindt. De 

sleutel tot het drinken van wijn is gematigdheid, zei Pompili. “Sint-Paulus zei het: een glas is goed om 

je op te vrolijken, maar met mate.” 

Italië heeft zich verzet tegen voorstellen om gezondheidswaarschuwingen op alcoholische dranken in 

de hele EU verplicht te stellen, nadat Ierland goedkeuring had gekregen van de Europese Commissie 

om de maatregel aan te nemen. Deze stap in Ierland, die op protest stuitte van Italië, Spanje en zes 

andere EU-landen, zal ertoe leiden dat er vanaf 2026 gezondheidswaarschuwingen op flessen wijn, 

bier en sterke drank worden geplaatst. 



Hoewel de dagelijkse consumptie van wijn in Italië de afgelopen vijftien jaar gestaag is afgenomen, is 

er volgens cijfers van Istat, het nationale statistiekbureau, sprake van een stijging van de meer 

gematigde consumptie. Italiaanse wijnverenigingen verwijzen hier vaak naar om te beweren dat 

Italianen een gezondere relatie met wijn hebben vergeleken met hun drankzuchtige tegenhangers in 

Noord-Europa. 

Federico Bricolo, de president van Veronafiere, die Vinitaly organiseert, zei dat het eerbetoon van de 

paus aan wijn een herinnering was dat de drank een “symbool is van traditie en van een sociaal en 

ecologisch duurzaam economisch systeem”. 

“En dat allemaal in naam van een gezelligheid die verenigt”, voegde hij eraan toe. 

Franciscus heeft in het verleden wijn onderschreven. Tijdens een pauselijke audiëntie in 2016 zei hij 

dat wijn een integraal onderdeel was van een huwelijksfeest. “Een huwelijksfeest waarbij geen wijn 

de pasgetrouwden schaamt, stel je voor dat je het huwelijksfeest afsluit met thee”, zei hij. 

Wijn is ook een cruciaal onderdeel van de katholieke mis. In 2014 bleek uit onderzoek dat 

Vaticaanstad meer wijn per hoofd van de bevolking consumeerde dan enig ander land. 

 


